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devam eden kitap sayısı

24 Kasım
Öğretmenler Günü

kutlu olsun

5.158.706Türk ve Alman öğrenciler
Türkiye için afiş tasarladı

� TAV Holding İcra
Kurulu Başkanı Dr.
Sani Şener, üniversi-
temizin konuğu
oldu.
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Sergi

Tunç Tanışık Resim Sergisi
Yer: Kütüphane ve Doküman-
tasyon Merkezi Alt Sergi Salonu
(2 Aralık’a kadar devam edecek.)

Güzel Sanatlar Fakültesi

Konferans
A Short History of the Electron:
From Amber to GMR
Prof. Dr. Peter Grümberg
Yer: Atatürk Kültür ve Sanat
Merkezi Opera ve Bale Salonu
Saat: 14:00
İleri Teknolojiler
Araştırma Birimi

Eğitim

�leri Excel Eğitimi
Can HANHAN
Yer: Turizm Ve Otel İşletmeciliği
Yüksekokulu Bilgisayar
Laboratuvarı
Saat: 17:00-19:00
Kariyer Kulübü

Eğitim

Girişimcilik ve İş Kurma
Süreçleri Eğitimi
Yer: Kongre Merkezi Mavi Salon
Eğitim Tesisleri
Saat: 10:00-13:00
Toplum Gönüllüleri Vakfı

Festival ASO
ile veda etti

� Bu yıl 8-16 Kasım günleri arasında düzenle-
nen 14. Uluslararası Eskişehir Festivali, Anado-
lu Üniversitesi Senfoni Orkestrası’nın verdiği
kapanış konseriyle sona erdi. 5. SAYFADA

� Güzel Sanatlar Fakültesi Grafik Bölü-
mü ile Wiesbaden Üniversitesi öğrenci-
leri, Türkiye’nin onur konuğu olduğu
Frankfurt Kitap Fuarı için ortak afiş ta-
sarım projesine imza attı. 3. SAYFADA

Mühendislik
kavramı
değişiyor

Dr. Sani Şener

� Yabancı Diller Yüksekokulu Müdürü
Doç. Dr. Handan Yavuz, hazırlık sınıfı öğ-
rencilerini dil öğrenimine önem vermeleri
konusunda uyardı. Yavuz, devamsızlıktan
kalan öğrenciler için İngilizce yeterlik sı-
navlarının daha sonra önlerine büyük bir
engel olarak çıktığını söyledi.

� Hazırlık sınıfında geçen zamanın kayıp
olmadığını belirten Doç. Dr. Yavuz, yaban-
cı dilin hem günlük hayatta, hem de iş ya-
şamında her zaman gerekli olduğunu ve
hazırlık eğitiminin ileriye dönük bir yatırım
olarak görülmesi gerektiğini ifade etti.

5. SAYFADA

İngilizce Geleceğinizi Engellemesin Yarınlarınız İçin Önemli Bir Yatırım

Doç. Dr. Handan Yavuz

Yabancı dil eğitiminde
devamsızlığa dikkat!
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� 7 Ekim’de Türkiye- Kırgı-
siztan Manas Üniversitesi
tarafından düzenlenen İkinci Uluslararası
Ekonomi Konferansı için başkent Bişkek’e
gittik. Giderken Eskişehir’den soğuk olaca-
ğını düşünmüştük. Fakat ulaşınca şehrin
henüz sonbahara yeni girdiğini gördük.
Konferanstan bir gün önce gittiğimiz için-
de,birazgezmeşansımızoldu.Şehirçokye-
şil ve Alatoo dağlarına çok yakın. Büyük
caddeleri, caddelerin kenarlarında asırlık
ağaçları, büyük taş kamu binaları, mey-
danlarında devrimi anlatan siyah heykelle-
ri ile eski Sovyet planlamasının izlerini taşı-
yor. Şehrin bu hali çok hoş gözüyor. İnsan-
ların geçim kaynağı ağırlıklı olarak hayvan-
cılık. Bunun sonucu olarak da, yemek kül-
türüağırlıklıolaraketyemekleriüzerineku-
ruluvegünlükeşyalardayoğunolarakkeçe
kullanılıyor. Şapkalar, yelekler, çocukların
oynadığı bebekler, kilimler veya yorganlar
hep keçe kullanılarak yapılmış.

Katıldığımız konferansı düzenleyen Ma-
nas Üniversitesi, Türkiye’nin ciddi yatırım
yaptığıbirkampusasahip.Örneğin,kampus
alanını Kırgız hükümeti tahsis etmiş, fakat
kampus alanı üstündeki her şey Türkiye ta-
rafından kurulmuş. Eğitim Türkiye Türkçesi
ve Kırgızca yürütülüyor. Çalışanların maaş-
ları bile Türkiye tarafından ödeniyor.

Konferans,Prof.Dr.TurarKoyçuyev’inyet-
mişinci yaşına armağan olarak düzenlen-
mişti. Türkiye’den giden bizler, insanların
yaşarken onurlandırılmasına pek alışık de-
ğiliz. Fakat öğrendik ki Sovyet kültüründe
akademisyenler 50. 60. 70. yaşlarını akade-
mik çevrede de kutluyorlarmış. Dolayısıyla

konferans katılımcıları Turar Bey’in 70.
yaşgünüpartisinedavetedilmişoluyor-
laraslında.Konferansınilkgünündeya-
pılan açılış konuşmaları da Turar Bey’e
adanmıştı.TurarBeyKırgızcayaptığıte-
şekkürkonuşmasında,bütüneğitimini
Rusça aldıktan sonra, bağımsızlıktan
sonrakurulanManasÜniversitesi’nde
Kırgızca ders anlatmanın kendisini
nasıl korkuttuğundan bahsetti. Ko-
nuşmaKırgızcaolmasınarağmen,biz
Türkiye’den gelenler de büyük oran-
da anladık. Pek çok kelime ortak as-
lında. Fakat anlamları biraz farklı-
laşmış gibi. “Çok teşekkür”, “çon
rahmat” mesela. “Sağ ol”, “sak bol”
yada“uyuşturgandargarahmatay-
tam”“düzenleyenlereteşekkürede-
rim”. Beden dili de işin içine girince
anladık sayılır. Sadece Kırgızcayı da
değil. Turar Bey’in doğum günü için,
Kazakistan’dan, Özbekistan’dan, Ta-
cikistan’dan farklı üniversitelerden
gelen arkadaşları da birer konuşma
yaptılar.Taciklerhariç(onlarFarsçako-
nuşuyorlar, salondakiler anlasın diye
Tacikistan'dan gelen rektör Rusça ko-
nuştu) herkes kendi dilinde konuşma-
sına rağmen salondaki herkes az çok
birbirini anladı. Tabii en az anlayan
bizTürkiyeTürkleriydik.KırgızlarTürk
Coğrafyasının en ucundaki yer alıyor-
lar. Ve tahminen dilleri Türkiye Türk-
çesine en uzak olanlar da onlar. Kırgı-
zistan’dan Türkiye doğru yürüdükçe
ortakkelimelerdeartıyorsanki.Buna
rağmen salonda Kazakça, Özbekçe,
Kırgızca, Türkçe konuşulurken herke-
sin birden esprilere gülmesi ilginç bir
deneyimdi.

Yard. Doç. Dr.
Filiz Tepecik

Kırgizistanda
ressamlar eserlerini

sokaklarda sergiliyorlar

Kırgizistanda
iki farklı pazar yeri

� Mühendislik
Mimarlık Fakül-
tesi (MMF) İnşa-
at Mühendisliği
Bölümü
ile Ya-
pı Ku-
lübü,
2008-
2009
öğretim yılı açılış programı kap-
samında, TAV Holding (Tepe Ak-
fen Ventures) İcra Kurulu Başka-
nı Dr. Sani Şener, TAV Holding
İnşaat Genel Müdürü Aylin Selen
ve İnşaat Mühendisliği Bölümü
öğretim üyesi Doç. Dr. Gökhan
Arslan’ın konuşmacı olarak katıl-
dığı bir panel düzenlendi. 12 Ka-
sım MMF Konferans Salonu’nda
gerçekleştirilen panelde küresel-
leşme, mühendislik ve TAV Hol-
ding’in yapısı ele alındı.

Ürüne Yönelik Mühendis

Panelde konuşan Doç. Dr.
Gökhan Arslan, bölümün amaç-
larını ve özelliklerini anlattı. Dr.
Sani Şener de İngilizce eğitim
verilmesinin öğrenciler açısın-
dan büyük bir avantaj olduğunu
söyledi. Geleceği yaratabilmenin
önemini vurgulayan Şener, tec-
rübe ile bilgi üretildiğini ve bu
bilgi ile de geleceği yönetmek
için problemleri çözmek gerekti-
ğini belirtti. Şener, “Küreselleş-
me ile birlikte dünyada mühen-
dislik kavramı da değişmekte-
dir. Biz ülke olarak sadece ürü-
ne yönelik mühendis yetiştiriyo-
ruz. Fakat şu anda dünyada pa-
zarlama mühendisi, finans mü-
hendisi, hukuk mühendisi, lojis-
tik mühendisi, iş emniyeti mü-
hendisi, tedarik mühendisi gibi
birçok önemli alanda mühen-
disler yetişmekte. Bizim de yal-
nızca ürüne yönelik mühendis
değil bu alanlarda da mühen-
disler yetiştirmeye büyük önem
vermemiz gerekiyor” dedi.

Öğrencilerin sorularını yanıt-
layan Aylin Selen ise mühendis
adayı öğrencilere, iş yaşamında
dikkat etmeleri gereken konular
hakkında öneri-
lerde bu-
lundu.

Mühendislik
kavramı
değişiyor

Büyük caddeler
asırlık ağaçlar

Doç. Dr. Gökhan Arslan

Aylin Selen
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Özgürlük, Hoşgörü ve
�nsan Hakları
Maltepe Üniversitesi Felsefe
Bölümü Öğretim Üyesi Prof.
Dr. Sevgi İYİ
Yer: Kongre Merkezi
Kırmızı Salon
Saat: 14:30
Edebiyat Fakültesi

Konferans

Bir Metalci'nin Yolculuğu
Yer: Kongre Merkezi
Mavi Salon
Saat: 14:30-17:30
Rock Kulübü

Film Gösterimi

Toplum Liderleri Geliyor
Anadolu Üniveristesi Eğitim
Fakültesi Öğrencilerine Yönelik
Ufuk Geliştirme Projesi
Seminerleri
Yer: Kongre Merkezi
Kırmızı Salon
Saat: 09:30-17:00
Eskişehir Rotary Kulübü

Ben Anadolu
Yer: Atatürk Kültür ve Sanat
Merkezi Oda Tiyatrosu Salonu
Saat: 19:00-21:00
TiyatroAnadolu

Tiyatro

Uluslararası İlişkiler Birimi
Oryantasyon Programı
Öfke Kontrolü
Psk. Danışman
I. Sevgi DÖNMEZEL
Yer: Kongre Merkezi Mavi Salon
Saat: 18:00-20:00
Uluslararası İlişkiler
Birimi

Oryantasyon

Konferans
Reklama Nasıl Bakıyorlar,
Bakıyorsunuz, Bakıyoruz
Haluk MESC�, Müfit MESC�
Yer: Salon Anadolu
Saat: 14:00-17:30
�letişimKulübü

Bilkent Üniversitesi
Klasik Müzik Konseri
Yer: Salon 2003
Saat: 20:00
BilkentÜniversitesi

Konser

22 Kasım Cumartesi

Karikatür Kulübü Çizim Günü
Yer: Halkbilim Araştırmaları
Merkezi Kulüp Odası
Saat: 18:00-20:00
KarikatürKulübü

Eğitim

Seminer

AYÇ�N GEL�R
� Anadolu Üniversitesi Güzel Sanat-
lar Fakültesi Grafik Bölümü öğrenci-
leri ve Wiesbaden Üniversitesi öğren-
cileri bu yıl 60’ıncısı gerçekleştirilen
Frankfurt Kitap Fuarı için
ortak bir projeye imza ata-
rak afiş tasarladı. “Konuk Ül-
ke Türkiye” konulu proje
için Almanya’dan gelen 13
öğrenci, Anadolu Üniversite-
si’nde konuk edildi.

Güzel Sanatlar Fakültesi
Grafik Bölümü öğrencilerin-
den 20 kişi ve Almanya’dan
gelen 13 öğrencinin ortak ça-
lışmasıyla gerçekleştirilen pro-
jede, 11 ayrı çalışma grubu
90’ın üzerinde tasarım üretti.
Bu tasarımlar içinden dört afiş
seçildi ve Frankfurt Kitap Fua-
rı’nda kullanılmak üzere basıldı.

İki Kültür Bir Arada

Mayıs ayında başlayan proje,
Güzel Sanatlar Fakültesi öğretim
üyesi Prof. Fikret Uçar ve Wiesbaden
Üniversitesi öğretim üyesi Prof.
Christine Wagner’in koordinatörlü-
ğünde gerçekleşti. Prof. Fikret Uçar,
projenin Türk ve Alman öğrencileri
tarafından gerçek bir ekip çalışması

ve ortak çabayla üretilmiş olduğunu
belirtti. Prof. Uçar, “Bu projeyi ya-
parken, iyi bir tasarım üretmenin
yanı sıra iki kültürü, iki öğrenci

grubunu yani iki
milleti bir araya getirmek bizim
amaçlarımızdan biriydi. Çok başarılı
bir proje oldu, sonradan da bir kısım
öğrenciyle birlikte Frankfurt Kitap
Fuarı’na gittik. Projenin Alman katı-
lımcılarıyla kitap fuarında da hep
birlikte olduk. Orada bütün bu işle-
rin somut sonucunu görmek, olum-
lu eleştirileri almak bizi çok mutlu et-
ti” dedi.

Ortak Kitap Projesi

Wiesbaden Üniversitesi ile bir de
kitap projesi gerçekleştirdiklerini
kaydeden Prof. Uçar, “Kültür Ala-
kart” ismi verilen kitapta Türk kişilik-
ler ekseninden hareketle Türk ye-
meklerini ve kültürünün ortaya ko-
nulduğunu söyledi. Prof. Uçar, “Ge-
çen dönem Erasmus programıyla Al-
manya’da olan öğrencilerimiz bu

projenin içine dâhil oldular. Bu saye-
de “Kültür Alakart” isimli kitabın iç-
eriğinin oluşturulması, tasarımı, fo-
toğraflarının çekilmesi, kitaptaki ki-
şilerin röportajlarının yapılmasına
kadar tüm bu etkinliği her iki üni-
versiteden öğrencilerimiz yürüttü.
Öğrencilerimiz kitapta, sosyal ve kül-
türel olarak önemli bir yer teşkil
eden yemek kavramını işledi. Türkçe
ve Almanca’yı sayfa tasarımında ya-
ratıcı bir biçimde birleştirdi” şeklin-
de konuştu.

Kitabın ilk kez Frankfurt Kitap
Fuarı’nda tanıtıldığını ifade eden
Uçar, kitabın çok ilgi çektiğini be-
lirtti. Kitap projesinin Anadolu Üni-
versitesi ile Wiesbaden Üniversite-
si öğrencilerinin birlikte gerçekleş-
tirdiği ilk proje olduğunu dile geti-
ren Prof. Uçar, bunun devamının
da gelebileceğini söyledi.

Kitapta kültür, politika, spor gi-
bi alanlardan ünlü isimlerle yapı-
lan röportajların yer aldığını kay-

deden Prof. Fikret Uçar, yazar Feri-
dun Zaimoğlu, piyanist Fazıl Say, ya-
zar Mario Levi, ressam Bedri Bay-
kam, boksör Hülya Şahin gibi isim-
lerle yapılan röportajlar bağlamında
yemek ve kültür temalarına yer ve-
rildiğini ifade etti.

Türkiye için afiş tasarladılar

DUYGU KEÇEL�
� Mühendislik Mimarlık Fakültesi Mi-
marlık Bölümü 2007-2008 güz-bahar
dönemi öğrenci çalışmaları sergisi, Mi-
marlık Bölümü’nde 14 Kasım günü
açıldı.

Özel Çağdaş İlköğretim Okulu öğ-
rencilerinin de katıldığı bir projenin
yer aldığı serginin açılışında konuşan
Rektör Prof. Dr. Fevzi Sürmeli, öğrenci
sergilerininöğretimüyesiveöğrenciler
tarafından emek verilen çalışmalar ol-
duğunuvekullanılanteknolojininyan-
sıması açısından da bir fakültenin, bir
bölümün en önemli günlerinden biri-
ni oluşturduğu söyledi. Sürmeli, Mi-
marlık Bölümü’nün gerçekleştireceği
sosyal tesis projesi için bu serginin
kendisine fikir verebileceğini kaydetti.

Prof. Dr. Sürmeli, mimarisi Mimarlık
Bölümü’ne ait olan ve oluşturulmasın-
da tüm mühendislik dallarının yer al-
dığıbir teknolojieviyapacaklarınıaçık-
ladı. Bu kampuste doğadan en iyi şe-
kilde yararlanmak ve doğayı kirletme-

mek konularıyla ilgili çok kapsamlı bir
projeyi başlatacaklarını ifade eden
Prof.Dr.FevziSürmeli, “Enbüyüksınır,

insanın kendi kendine koyduğu sınır-
dır. Hayal gücünün çok büyük önem
taşıdığı bir yerdir burası. Hepinizi teb-

rik ediyorum” dedi.
Sergi, 31 Aralık gününe kadar açık

kalacak.

Öğrenciler çalışmalarını sergiliyor

� İletişim Bilimleri Fa-
kültesi tarafından dü-
zenlenen “Büyük Or-
ganizasyonlarda Deği-
şim Yönetimi ve İletişi-
mi” konulu konfe-
ransa British
American Tobac-
co Şirketi Bölge
Organizasyonel
Gelişim Müdürü
Ela Bilgin ve British American Tobac-
co’nun İletişim Danışmanı Gül Mum-
cu Mutlay konuşmacı olarak katıldı.

Kongre Merkezi Salon Anadolu’da
17 Kasım günü gerçekleştirilen kon-
feransta Ela Bilgin, British American
Tobacco’nun izlediği değişim yöneti-
mi stratejileri hakkında bilgi verdi.
Şirket olarak “fark yaratan çalışanlar
çalıştırmak” gibi bir stratejilerinin ol-
duğunu kaydeden Bilgin, “çalışmak
için harika bir yer” yaratmayı amaç-
ladıklarını söyledi.

Birleşme ve değişim sürecinde, aynı
zamanda yönetimin de devam etmesi
gerekliliği üzerinde duran Bilgin, her
zaman değişime açık olmanın büyük
önem taşıdığını ifade etti.

Şirket çalışanlarına verdikleri önemi
vurgulayan Ela Bilgin, çalışanları işe
alım sürecinde dikkatle seçim yaptık-
larını, onların motivasyonunu önemli
gördüklerini ve bu yüzden çalışanla-
rıyla sürekli iletişim halinde oldukları-
nı belirtti.

Medya ile ilişki kur-
manın önemine dik-
kat çeken Gül Mum-
cu Mutlay ise medya
için haber değeri
taşıyabilmenin ko-
şulları hakkında
bilgi verdi.

Değişime
açık olmak
çok önemli

Mimarlık Bölümü’nde düzenlenen öğrenci çalışmaları sergisinin
açılışına Özel Çağdaş İlköğretim Okulu öğrencileri de katıldı.

Gül Mumcu Mutlay

Ela Bilgin
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� Üniversitemiz Sosyal Bilimler Ens-
titüsü, uzaktan eğitim yüksek lisans
ve doktora programları ile bu alanda
akademik çalışma yapmak isteyenle-
re fırsatlar sunuyor. AÖF Uzaktan Öğ-
retim Bölümü Başkanı Prof. Dr. Le-
vend Kılıç, Türkiye’de ilk kez uzaktan
eğitim konusunda yüksek lisans ve
doktora eğitimi verildiğini söyledi.
Programa katılmak isteyen öğrencile-
rin, diğer yüksek lisans ve doktora
programlarında olduğu gibi Sosyal
Bilimler Enstitüsü’nün duyuruların-
daki koşulları sağlamaları gerektiğini
belirten Prof. Dr. Kılıç, “Bu koşulları
sağlayan tüm lisans mezunları bu
programlara katılabilirler” dedi.

Bir Yanlış Düzeltilmeli

Kılıç, konuyla ilgili olarak kendileri-
ne yöneltilen bir yanlış anlamayı da
düzeltmek gerektiğini belirterek, “Bu
yüksek lisans ve doktora programı, li-
sans eğitimini uzaktan eğitim siste-
miyle yapan öğrencilere yönelik özel
bir program değildir. Programdaki
uzaktan öğretim adı yanlış anlaşılabi-
lir. Bizim anabilim dalımız tarafın-
dan yürütülen bu program, uzaktan
öğretim konusuyla ilgilidir; ancak
uzaktan eğitim sistemi içindeki öğ-
rencilere yönelik özel bir program
değildir. Örgün eğitim olarak yürütü-
len bu programın her öğretim yılı
için belirli kontenjanları söz konusu-
dur. ALES ve ÜDS puanlarına göre
Sosyal Bilimler Enstitüsü tarafından
öğrenciler alınmaktadır” dedi.

Prof. Dr. Kılıç, amaçlarının uzaktan
öğretim konusuyla ilgili akademik ça-
lışmalar yürütmek ve bu programa
katılan öğrencilere yüksek lisans tezi
ve doktora tezi düzeyindeki çalışma-
larda uzaktan eğitimle ilgili evrensel
konuları ele alarak, bunları Türkiye
gerçeğiyle örtüştürmeye çalışmak ol-
duğunu ifade etti. Kılıç, yüksek lisans
programlarına her öğretim yılında 20
öğrenci, doktora programlarına ise 5
öğrenci alındığını, bilim alanları itiba-
riyle ise genele açık programlar oldu-
ğunu belirterek, fen eğitimi yapanla-
rın da sosyal bilimler eğitimi yapan-
ların da yüksek lisans programlarına
katılabileceklerini söyledi.

Prof. Dr. Levend Kılıç, öğrencilere
tezsiz yüksek lisans programı olanağı
sunduklarını da kaydetti.

Uzaktan
öğretim
alanında
lisansüstü
eğitim fırsatı

MEVLÜT DEM�RC�OĞLU
� Anadolu Üniversitesi’nde öğrenci-
lerin ve öğretim üyelerinin en iyi or-
tamlarda ders yapabilmeleri ve et-
kinliklerini gerçekleştirebilmeleri
için kampuslerimizde yürütülen in-
şaat çalışmalar tüm hızıyla devam
ediyor.

İkieylül Kampusü’nde yapılan ve
yaklaşık 3 bin öğrenciye eğitim ve-
recek olan Yabancı Diller Yüksek-
okulu’nun yeni binasının 2009 yılı-
na yetiştirilmesi planlanıyor.

Açıköğretim Fakültesi öğrencileri-
ne uzaktan öğretim sisteminin büro
kayıt, danışmanlık hizmetlerinin ko-
laylıkla verileceği ve öğretim ele-
manlarının barınma ve çalışma me-
kanı olarak kullanabilecekleri AÖF
Hizmet Binası yıl so-
nuna kadar tüm ek-
sikleri tamamlana-
rak hizmete girecek.

Üniversitemizde
yer alan 41 öğrenci
kulübünü ve Halk
Bilim Araştırmaları
Merkezi’ni ve üni-
versitenin öğrenci iş-
leri tek bir çatı altın-
da toplamak üzere
yapılan Öğrenci Mer-
kezi de yıl sonuna
kadar bitecek.

Rektörlük ve Bilgi-
sayar Uygulama ve
Araştırma Merkezi
ek hizmet blokları in-
şaatına geçtiğimiz ay
başlanıldı. Bu bloklar
da 2009 yılının ilk
aylarından itibaren
yoğun bir çalışmayla
yeni görünümlerine
kavuşacak. .

Üniversitemizde
gerçekleştirilen inşaat çalışmaları
hakkında bilgiler veren Yapı İşleri ve
Teknik Daire Başkanı, İnşaat Mü-
hendisi Bülent Ustaoğlu, tüm inşaat
çalışmalarının titizlik içinde yapıldı-
ğını ve tüm hızıyla devam ettiğini
söyledi.

Başta Rektör Prof. Dr. Fevzi Sür-
meli’nin büyük desteğiyle kısa za-

manda büyük işler yaptıklarını ifade
eden Ustaoğlu, Yabancı Diller Yük-
sekokulu’nun yeni binasının 2008-
2009 eğitim öğretim yılının ikinci
döneminde öğrencilerin hizmetine
açılacağını belirtti.

Yabancı Diller’e Yeni Bina

Yeni yüksekokul binasında 112
adet 32 kişilik dersliğin yanı sıra 150
öğretim üyesi odası, 10 bilgisayar la-

boratuvarı, TV-video izleme salonu
ile 296 kişilik konferans ve 160 kişilik
çok amaçlı salon da yer alıyor. Kon-
ferans ve çok amaçlı salon, İkieylül
Kampusü’nde yer alan diğer fakülte
ve yüksekokullarda yapılacak etkin-
likler için de kullanabilecek.

Yaklaşık 3 bin yabancı diller yük-
sekokulu öğrencisinin İkieylül Kam-

pusü’ne gitmesiyle burada yer alan
yemekhane de genişletilerek yeni ve
büyük kapasiteli bir görünüme ka-
vuşturulacak. Yemekhane genişlet-
me çalışmalarına da 2009 yılının ilk
aylarında başlanılması düşünülü-
yor.

Rektörlük ve BAUM

Üniversitemiz rektörlüğüne bağ-
lı birimlerde oda sıkıntısı olduğu

için yeni bir ek blok oluş-
turulması için inşaat çalış-
malarına başlanıldı. Rek-
törlük binasının hemen
arkasında oluşturulması
planlanan ek blokta, bir
toplantı salonu, 11 büro, 2
depo ve 1 temizlik odası
yer alacak. Rektörlük ek
bloğu ocak ayına kadar
yetiştirilecek.

Özellikle sınav dönemle-
rinde büyük sınav organi-
zasyonları gerçekleştiren
Bilgisayar ve Araştırma ve
Uygulama Merkezi için de

yeni bir ek blok inşaatına başlandı.
İki bodrum, zemin ve iki kattan olu-
şan ek blokta, zarflama ünitesi,
harmanlama, printer, optik okuma
ve tasdik birimleri yer alacak. Çalış-
malar tamamen sınav organizas-
yonlarına yönelik gerçekleştirilecek.
Ek bloğun tüm altyapısı oluşturul-
duktan sonra da BAUM’un şu anda

kullandığı binasında da bir dizi ye-
nileştirme ve inşaat çalışmalarına
başlanacak. Toplamda 5300 metre-
kare alanda yer alacak olan BAUM
ve rektörlük ek binalarıyla üniversi-
temiz yeni bir görünüme kavuşma-
nın yanı sıra birçok idari işte kolay-
lıklar sağlanacak.

Kulüpler Bir Araya Toplanıyor

2007 yılının Ağustos ayında in-
şaatına baş-
lanan ve 22
bin metre-
kare alanda
kurulan rek-
törlük öğ-
renci işleri
ve Halk Bi-
lim Araştır-
maları Mer-
kezi inşaa-
tında son
noktaya ge-
lindi. İnşaat
yıl sonuna
kadar bitiri-
lerek bina
kullanıma
açılacak. Bi-

nada 41 öğrenci kulübüne ayrı ayrı
tahsis edilecek odalar, çok amaçlı sa-
lon ve halk bilim araştırmaları mer-
kezinde görev alan topluluklar için
çalışma alanları ile öğretim üyesi
odaları yer alıyor. Ayrıca binanın alt
katında rektörlük bünyesinde hiz-
met veren küçük ve büyük resmi
araçlar için 300 kapasiteli bir oto-
park yapıldı.

İİBF Ek Bloğu Hizmete Girdi

İktisadi ve İdari Bilimler Fakültesi
için geçtiğimiz yıl temelleri atılan ve
2008-2009 eğitim öğretim yılına ye-
tiştirilen ek blokta idari kat, derslik-
ler, öğrenci işleri ve konferans salo-
nu yer alıyor.

4200 metrekare alanda kurulan
ek blokta ayrıca akademik personel
kafeteryası, biri engelli olmak üzere
2 asansör, bodrum katta da öğrenci
işleri arşivleri yer alıyor. Diğer yan-
dan, eski binanın ıslak mekanları da
yenilerek hizmete sunuldu.

AÖF Bürosu ve Barınma Bloğu

Şehirlerarası ulaşıma en yakın yer olan Açık-
öğretimbürosuveyurtbinasıdayıl sonundabi-
tecek. Açıköğretim öğrencilerinin kolaylıkla ula-
şabilmesivefaydalanabilmesi içinEskişehirAÖF
bürosu bundan böyle yeni binada hizmet vere-
cek. Binada, öğretim üyelerinin barınma ve ça-
lışma mekanlarından oluşan 36 stüdyo daire
yapıldı. Binada ayrıca fast food ve alışveriş dük-
kanları da herkese hitap edecek. Ayrıca yüz yü-
ze eğitim yapılabilecek iki adet 130 ve bir adet
300 kişilik anfiler bulunacak.

İnşaatlar tüm
hızıyla sürüyor

Rektörlük Öğrenci İşleri ve Halkbilim Araştırmaları Merkezi

Rektörlük Binası ve
Bilgisayar Araştırma ve

Uygulama Merkezi

Prof. Dr.
Levend

Kılıç
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BİLİM ve TEKNOLOJİ
Ali Emre Dingil

Çekirdek Aile

� Almanya'da M.Ö. 4600 yılına ait
mezarlar bulunduğu, bu mezarlar-
dan birinde aynı aileden anne, baba
ve iki çocuğuna ait kalıntıların yer
aldığı bildirildi.

Avrupalı araştırmacıların yaptığı
ve ABD'de yayımlanan bir araştır-
maya göre, üç yıl önce Eulau'da bu-
lunan bu mezardaki kalıntılar üze-
rinde yapılan DNA analizinde, kalın-
tıların, anne, baba ile 8 ila 9 ve 4 ila
5 yaşlarındaki erkek çocuklarına ait
olduğu doğrulandı.

Bu keşfin, bir çekirdek aileye ait
dünyada bilinen en eski moleküler
genetik kanıt olduğu belirtildi.

Endeavour Fırlatıldı

� Amerikan uzay mekiği Endeavo-
ur, Uluslararası Uzay İstasyonu'na
(ISS) ikmal için fırlatıldı.

Amerikan Ulusal Havacılık ve
Uzay Dairesi’nden (NASA) yapılan
açıklamada, uzay mekiğinin 7 astro-
not ile Florida eyaletinde bulunan

Cape Canaveral Ken-
nedy ana uzay üs-

sünden TSİ
02.55'te fırlatıldığı
belirtildi.

Açıklamada,
fırlatılıştan yak-
laşık 2 dakika
sonra 2 destek
füzesinin mekik-
ten ayrılarak At-
lantik'e düştüğü

kaydedildi.
ISS ile pazar gü-

nü kenetlenmesi
planlanan Endeavo-

ur, fırlatılıştan 8 dakika
33 saniye sonra yörüngeye girdi.

Endeavour'un 7 kişilik müretteba-
tı, yeryüzünden 380-400 kilometre
yükseklikte yapımı süren ISS'te 2
hafta geçirecek. Endeavour, uzay is-
tasyonunda yaşam alanını 2 katına
dek genişletecek 15 tonluk malze-
me taşıyor. İstasyona 2 ek yatak
odası, ikinci tuvalet ve küçük mut-
fak yapılacak.

“Yolcu Sayan” Cihaz

� Gaziantep'te bir yazılım şirketi,
araçların takip işinden sonra şimdi
de toplu taşıma araçları için ürettiği
cihazla yeni bir çalışmaya imza attı.
Otobüslere binen ve inen insanların
sayısı yanında boylarına ve kiloları-
na kadar varan bilgileri de suna-
cak olan cihazı 3,5 ayda tamamla-
yan şirket, cihazın ikinci, hatta
üçüncü versiyonları için de hazır-
lıklara başladı.

Cihaz, yolcu sayısı tespitinin yanı
sıra aracın hangi durakta ne kadar
durduğunu da tespit ediyor ve tüm
bunlar internetten anında kontrol
edilebiliyor.

MEVLÜT DEM�RC�OĞLU
� Yabancı Diller Yüksekokulu Müdü-
rü Doç. Dr. Handan Yavuz, yüksek-
okulda hazırlık öğrenimi gören öğ-
rencilerin büyük bir bölümünün or-
taöğretim kurumlarından hiç bilme-
yerek ya da çok az yabancı dil bilerek
geldiklerini ve derslerde zorlandıkla-
rını söyledi. Doç. Dr. Yavuz’un öğren-
cilere en büyük tavsiyesi, hazırlık yıl-
larını kayıp saymamaları ve dersleri-
ni düzenli takip etmeleri.

Doç. Dr. Yavuz, hazırlık sınıfı öğ-
rencilerinde devamsızlık sorunu
yaşandığını belirterek, dil öğreni-
mine önem vermeleri konusunda
öğrencileri uyardı. Üniversitemiz-
de hazırlık sınıfı okuyan öğrencile-
rin yüzde 70’inin eksik yabancı dil
bilgisiyle geldiğini ifade eden Ya-
vuz, bu nedenle, bu temelden baş-
layan bir İngilizce eğitimi verildiği-
ni belirtti.

Devamsızlıkta Düşüş Var

Handan Yavuz, hiç İngilizce bilme-
yerek gelen öğrencilerin hazırlık dö-
neminin ilk yılında başarısız olup
ikinci yıla kaldığı takdirde moralleri-
ni bozmamaları ve hiç bilmeden geç-
mek yerine iki yıl okuyarak yabancı
dili iyi öğrenerek geçmeleri gerektiği-
ni söyledi. Hazırlıkta geçen zamanın
kayıp olmadığına dikkat çeken Doç.
Dr. Yavuz, yabancı dilin hem günlük
hayatta hem de iş yaşamında her za-
man gerekli olacağını, bu nedenle
hazırlık eğitimini ileriye dönük yatı-
rım olarak görmeleri gerektiğini vur-
guladı.

2007-2008 öğretim yılında de-
vamsızlık oranlarına bakıldığında
2291 öğrenciden 415’inin; bir başka
deyişle yüzde 18’inin, devamsızlık-
tan kaldığına işaret eden Handan Ya-
vuz, zorunlu hazırlık okuyan ve iki yıl
sonunda ilişiği kesilen öğrencilerin
devamsızlık oranının yüzde 10, zo-

runlu olup borçlu geçenlerin yüzde
22, isteğe bağlıların oranının ise yüz-
de 29 olduğunu söyledi.

Geçtiğimiz öğretim yıllarına oran-
la devamsızlık istatistiklerinin düştü-
ğünü belirten Doç. Dr. Yavuz, “Zo-
runlu olup ilişiği kesilen öğrenciler
için hazırlık sınıfları çok önemli. Eğer
öğrenciler bu durumda başarısız
olurlarsa bölümlerine gidemeyecek-
ler” dedi.

Doç. Dr. Yavuz, hazırlık eğitimine
gereken önemi vermeyip devamsız-
lıktan kalan öğrenciler için İngilizce
yeterlik sınavlarının daha sonra ön-
lerine büyük bir engel olarak çıktı-
ğını belirterek sözlerine şöyle de-
vam etti:

“Zorunlu olup ilişiği kesilen öğren-
ciler için hazırlık sınıfları çok önemli.
Çünkü eğer başarısız olurlarsa bö-
lümlerine gidemeyecekler, yani üni-
versiteden ilişikleri kesilecek demek-
tir. Zorunlu olup borçlu geçen öğren-
ciler bölümlerine geçebiliyorlar. An-
cak diploma alabilmeleri için mezun

olasıya kadar İngilizce yeterliliklerini
belgelemeleri gerekiyor. Belgeleye-
medikleri takdirde diplomalarını ala-
mıyorlar. Bu nedenle hazırlık eğitimi
dönemini verimli olarak kullanmala-
rını öneriyorum.”

Dinlenme Yeri Gibi Görülüyor

Handan Yavuz, isteğe bağlı öğren-
cilerin, dil öğrenmeye isteyerek gel-
diklerini varsaydıklarını ve bu öğren-
cilerin devamsızlık oranlarının daha
düşük olmasını beklediklerini kay-
detti. Ancak, isteğe bağlı öğrenciler-
de devamsızlık oranının daha yük-
sek olduğunu belirten Yavuz, “Öğ-
renciler üniversite sınavlarına hazır-
lanırken çok yoğun bir süreç geçiri-
yorlar ve hazırlık sınıflarını bu yüz-
den biraz rahatlama dönemi olarak
düşünerek seçtiklerini tahmin ediyo-
ruz” diye konuştu.

Anadolu Üniversitesi’nin Türki-
ye’deki diğer üniversitelerde bulu-
nan hazırlık okullarıyla karşılaştırıldı-
ğında iyi bir eğitim verdiğini dile ge-

tiren Yavuz şöyle konuştu:
“Hazırlık eğitiminde devam çok

önemli. Çünkü yabancı dil eğitimi
bir süreklilik gerektiriyor. YDYO ola-
rak devam zorunluluğumuz yüzde
90. Devamsızlıktan kalan öğrenci-
ler yıl sonu ve bütünleme sınavları-
na giremiyorlar. Hazırlık, yıllık bir
program olduğu için öğrencilerin
devamsızlıkları öğretim yılı sonun-
da hesaplanıyor. 2007-2008 öğre-
tim yılında devamsızlık oranlarına
baktığımızda 2291 öğrenciden
415’i yani yüzde 18’i devamsızlık-
tan kalmış.”

İngilizce Artık İkinci Dil

İngilizcenin artık günlük hayatı-
mızda ikinci dil olarak yer aldığını
söyleyen Doç. Dr. Handan Yavuz,
YDYO’da öğrencilere hem akademik
hem de sosyal ortamda gerekecek
ingilizce eğitimi verildiğini, öğrenci-
lerin bu eğitimden verim alabilme-
leri için düzenli çalışmaları gerekti-
ğini sözlerine ekledi.

Yabancı dil eğitiminde
devamsızlığa dikkat!

Yabancı Diller Yüksekokulu Müdürü
Doç. Dr. Handan Yavuz, hazırlık eğitiminde

devamlılığın çok önemli olduğunu vurguladı.

N�LÜFER KUTLU
� Turizm ve Gezi Kulübü İstan-
bul’a, “Salvador Dali” sergisinin de
içinde yer aldığı bir gezi düzenli-
yor. 29 Kasım Cumar-
tesi günü gerçekleştiri-
lecek gezinin progra-
mında Sabancı Üniver-
sitesi Sakıp Sabancı
Müzesi’nde devam
eden “Salvador Dali”
sergisi de yer alıyor.

Gezi programı şöyle:
29 Kasım Cumartesi gü-
nü saat 02.00’da Anadolu Üniver-
sitesi Yunusemre Kampusü’nden
kalkacak olan otobüsle İstanbul’a
giden katılımcılar önce Boğaz’da

sabah kahvaltısı yapacak. Daha
sonra Salvador Dali sergisini gez-
mek üzere Sabancı Üniversitesi
Sakıp Sabancı Müzesi’ne gidile-

cek. Sultanah-
met’te akşam ye-

meğinden önce
Topkapı Sarayı ve
Ayasofya Camisi
gezilecek. Ardın-

dan Haliç’in eşsiz
manzarasının

görülebileceği Pi-
erlotti’ye gidilecek.

Taksim’de geçirilecek olan dört
saatin ardından katılımcılar Eski-
şehir’e dönecek. Gezinin ücreti
60 YTL olarak açıklandı.

İstanbul’a kültür gezisi

HAN�FE KANAL
� Bu yıl 8-16 Kasım günleri ara-
sında düzenlenen 14. Uluslarar-
sı Eskişehir Festivali,
Anadolu Üniversitesi
Senfoni Orkestrası’nın
konseri ile sona erdi.

Atatürk Kültür ve
Sanat Merkezi Opera
ve Bale Salonu’nda
gerçekleşen konsere
dinleyiciler büyük ilgi
gösterdi. 14. Uluslar-
arası Eskişehir Festiv
li Kapanış Konseri’nde Anadolu
Üniversitesi Senfoni Orkestrası’nı

Şef Medet Turgumbaev yönetti.
Konserde piyanist İris Şentürker
solist olarak yer aldı. İki bölüm-

den oluşan konserin ilk
bölümünde Sergie

Rachmaninov’un solo
piyanonun yükselen

çan sesleri akorları ile
başlayıp zafer havası

içinde sona eren İkinci
Piyano Konçertosu, ikin-

ci bölümde de Pyotr Il-
yiç Çaykovski’nin kader

temasını işlediği Be-
şinci Senfoni adlı yapıtı izleyici ile
buluştu.

14. Uluslararası Eskişehir
Festivali’ne görkemli veda
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Ahmet CEMAL

Okuma
Köşesi

KULAKTAN DOLMALAR YA DA :
HER OKUMA BİREYSELDİR…
Son zamanlarda tuhaf bir söylem,

“Mustafa” belgeseli dolayısıyla iyiden
iyiye ön plana çıktı. Filme olumsuz
eleştirenlerinönemlibirbölümü,söze
: “Ben daha görmedim, ama…” diye
başlıyor. Bu arada : “Ben zaten o bel-
geseli görecek değilim…” diye söze
başlayıp, en ağır yergileri sıralayanla-
rın sayısı da küçümsenecek gibi değil!

Zaman zaman bu söyleme kitap-
larla ilgili olarak da rastlıyoruz. O za-
man söze şöyle başlanıyor : “Ben
okumadımama, fikrineçokgüvendi-
ğim X söyledi…” Bu başlangıcın ar-
dından, söz konusu kitaba ilişkin fi-
kirler sıralanıyor.

İyi de, hangi bilgiye dayanılarak?
Bilindiği aslında kesinlikle bilgi sa-

yılamayacak bu ucube-türü bilgi için
dilimizde çok güzel bir karşılık vardır :
Kulaktan dolma! Yani böylesi, doğru-
luğunuaslındahiçbirnesnel-güvenilir
kaynaktan denetleyemeyeceğiniz bir
bilgidir; tam dilimizdeki karşılığında
dile geldiği gibi, birilerince kulağınıza
akıtılmış veya doldurulmuştur. Hal
böyle olunca, çekici yanı bulunan bir
bilgidir, çünkü böyle bir bilgiyi edin-
mekiçinenufakbirçabaharcamanız
gerekmez.Tekyapmanızgereken,ku-
lağınızı uzatmaktır; sonrasını karşı ta-
rafa bırakın: O bilgi gelir, kendiliğin-
den kulağınıza doluverir!

İsterseniz, bu tür bilgiyi elden düş-
me veya ikinci el bilgi diye de nitelen-
direbilirsiniz.Çünkütamamensizindı-
şınızda üretilmiştir, kullanılmıştır, da-
hası, sizin kulağınıza ulaşmazdan ön-
ce,çoğunlukladakötüyekullanılmıştır.

Edinilmesinin çok kolay olması ne-
deniylegörünüşübaştançıkarıcıolan
bu bilgi’nin en büyük sakıncası, sizi
çok büyük bir olasılıkla herhangi doğ-
rubirsonucadeğil, fakatbiryanılgılar
çukurunasürükleyecekolmasıdır.Bir
roman hakkında, kendiniz okuma-
dan, bu yoldan bilgi edindiğinizi ve
sonra o başkalarınca dönüştürül-
müş/üretilmiş ‘bilgi’yedayanarak,söz
konusu roman hakkında fikir üretti-
ğinizidüşünün.Nasılbirfikirolacaktır
bu? Gerçekten sizin fikriniz mi ola-
caktır? Okuma yoluyla her algılama-
nın, okuyanın bireysel koşulları yö-
rüngesindenayrılamayacağıkarşısın-
da, başkasının bireyselliği ile yoğrul-
muş bir bilgi üzerine inşa edeceğiniz
fikir, nasıl sizin fikriniz olacaktır?

Elbette olmayacaktır. Yani siz, iste-
diğiniz kadar “benim fikrim” diye sat-
maya çabalayın, böyle bir durumda
aslında sadece eskici dükkânından
gelme bir şeylerin başkalarına aktarı-
cısı olabilirsiniz.

Çünkü, ister bir metne, ister bir fil-
me yönelik olsun, her okuma, kaçınıl-
mazolarakbireyseldir.Okuyanınkişi-
sel algılamaları doğrultusunda şekil-
lenmiş bir bilgi edinmedir. Onun için
siz, siz olun, bütün kolaylığına rağ-
men, elden düşme bilgi edinme yol-
larına rağbet etmeyin!

AnadoluHaberK Ü L T Ü R - S A N A T

ŞEHİRDE NELER VAR?

KAMPUSTE NELER VAR??
24 Kasım Pazartesi

Devlet Konservatuvarı
Akademik Orkestra Konseri
Yer: Atatürk Kültür ve Sanat
Merkezi Opera ve Bale Salonu
Saat: 20:00
Devlet Konservatuvarı

Konser

21 Kasım Cuma

22 Kasım Cumartesi

İstanbul Efendisi
Yer: Haller Gençlik Merkezi
Tepebaşı Sahnesi
Saat: 20:00
Büyükşehir Belediyesi

Tiyatro

Geleceğin Öğretmenleri
Baş Öğretmen Atatürk’ü
Ziyarete Gidiyor
Yer: Anıtkabir
Saat: 07:00 - 20:00
Çağdaş Eğitim Kulübü

Gezi

24 Kasım Öğretmenler Günü
Kutlama Programı
Yer: Sinema Anadolu
Saat: 14:00
Eğitim Fakültesi

Kutlama

KlasikMüzikKonseri
Şef:BurakTÜZÜN
Solist:MünifAKALIN
Yer: Mersin Devlet Opera ve
Balesi Salonu
Saat: 20:00
AnadoluÜniversitesiSenfoni
OrkestrasıveMersin
ÜniversitesiAkademikOda
Orkestrası

Konser

OPERA
“Yusuf ile Züleyha”
Yer: Büyükşehir Belediyesi
Sanat ve Kültür Sarayı
Saat: 20:00
BüyükşehirBelediyesi

Konser

OPERA
“Yusuf ile Züleyha”
Yer: Büyükşehir Belediyesi
Sanat ve Kültür Sarayı
Saat: 20:00
BüyükşehirBelediyesi

Konser

HAN�FE KANAL
� Anadolu Üniversitesi Güzel Sa-
natlar Fakültesi’nin düzenlediği
Tunç Tanışık Resim Sergisi ziyaret-
çilere kapılarını açtı. Kütüphane ve
Dokümantasyon Merkezi Alt Sergi
Salonu’nda açılan “Yaz Notları” ad-
lı sergi, 17 Kasım - 2 Aralık tarihleri
arasındasanatseverleriağırlayacak.

Sergi açılışına öğrenci ve öğretim
üyelerinin yanı sıra Anadolu Üni-
versitesi Rektör Yardımcıları Prof.
Dr. Ömer Zühtü Altan ve Prof. Dr.
Nüvit Gerek de katıldılar.

Tanışık, “Belli bir süre geçtikten
sonra insan ne düşünerek resim
yaptığını bazen kendisi de bilemi-

yor. Ama tarif etmek
gerekirse benken-

di yaşadıklarımın, dün yaşa-
dığımın bugün resmini ya-
parım. Tabii o resimsel bir
şeye dönüşebilirse benim
kafamda ve resim yapar-
ken de aklıma gelirse. Re-
simde renk, leke, biçim;
bunların hepsi birer ifade
aracıdır ama tek başına
bir ifade aracı değildir.
Bunların hepsi bir araya
geldiğinde o resim o çer-
çevenin içerisinde size
sunulduğu anda size
verdiği etki önemlidir”
şeklinde bir açıklama
yaparak sergisi ve genel
sanat anlayışı ile ilgili
birkaç ipucu verdi.

CENGİZ BAYSAL VE ‘YABAN KEDİLERİ’

� Her yıl programında rock ya da caz
dünyasının efsanevi davulcularından
birine yer veren Uluslararası Eskişehir
Festivali bu kez ülkemizin en heyecan
verici davulcularından Cengiz Baysal’ı
festival için özel olarak hazırladığı pro-
jesi, “Yaban Kedileri” ile konuk etti.

14. Uluslararası Eskişehir Festivali
için oluşturduğu Yaban Kedileri’nin

konserinde, sanatçıya; Oğuz Büyükber-
ber (klarinet, bas klarinet), Serkan Öz-
yılmaz (piyano), Volkan Hürsever (kont-
rabas) ve Tunç Cakır (vibrafon, perküs-
yon) eşlik etti.

“Yaban Kedileri”, 15 Kasım Cumarte-
si akşamı saat 21:15’te Anadolu Üni-
versitesi Spor Salonu’nda izleyicilere
muhteşem bir müzik ziyafeti sundu.

Tanışık ‘Yaz Notları’nı tuvale yansıttı

EREN EK�N ERCAN
� Anadolu tarihini, 5000 yıllık Ana-
dolu kadınlarından örneklerle, on-
ların gözünden gösteren, Güngör
Dilmen’in kaleme aldığı, Harun
Özer’in yönettiği “Ben Anadolu”
isimli tiyatro oyunu tiyatro sevenle-
rin karşısına çıktı.

Oyunun yazarı Güngör Dilmen’in
de katıldığı galaya ayrıca yönetmen
Harun Özer ve rektör yardımcıla-
rından Prof. Dr. Ömer Zühtü Altan
ve Prof. Dr. Nezih Varcan da katıldı.

Oyunla ilgili olarak yönetmen
Harun Özer, oyunun Anadolu ka-
dınlarını Anadolu kadınının gözün-
den anlattığı için çok büyük bir

öneme sahip
olduğunu
vurgular-

ken, iki
buçuk
ay sü-

ren

çalışmalarında çok kaliteli bir ekip-
le çalıştığını belirtti.

Türk tiyatrosunun en önemli oyun
yazarlarından biri olan Güngör Dil-
men’in aralarında bulunmasının
önemine dikkat çeken Özer, oyunun
kenttenbireylerin izlemesiaçısından
çok önemli olduğunu dile getirdi.

Ayrıca Tiyatro Anadolu’nun Türki-

ye için çok önemli bir örnek olduğu-
na işaret eden Harun Özer, başka bir
üniversitede böyle bir yapılanmanın
olmadığını söyledi.

Oyunu izlemek isteyenler 21, 22,
28, 29 Kasım tarihlerinde saat
19:00’da AKM gişelerinden alacakla-
rı biletlerle AKM Tiyatro Salonunda
izleyebilirler.

Kadınların dilinden Anadolu

Harun Özer

Güngör Dilmen’in
oyunu Anadolu’yu
Anadolu kadınlarının
gözünden anlatıyor.
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� Erkek egemenliğinin
hakim olduğu spor med-
yasında kadınlar artık “Biz de va-
rız” diyor. Tanıl Bora, spor medya-
sında kendilerine yer bulmaya ça-
lışan kadınlar ile ilgili görüşlerini
Anadolu Haber’e anlattı.

� Kadınların spor medyasında
yer almasını nasıl değerlendiri-
yorsunuz?

Bir kere biraz farklı bir bakış
açısı kattıklarını düşünüyorum.
Her şeyden önce gözlem yetenek-
leriyle. Mesela Banu Yelkovan o
konuda iyi bir örnek. Bir maçta
her zaman teknik, taktik üzerine
konuşulan şeyleri değil de orada-
ki dramları, trajedileri, oyuncula-
rın karakterlerinin yansımasını
yani oyunu daha çok boyutuyla
okuyabilen bir bakışa çok katkıla-
rı olabiliyor. Ayrıca sadece dişil-
leştirmekle, sadece kadın bakış
açısıyla tanımlamakta biraz indir-
geyici olur. Çünkü gayet teknik,
taktik yönünden de oyunu oku-
yan yani kadın olmalarından de-
ğil oyunu iyi bilmelerinden, iyi
analiz etmelerinden dolayı bu işi
iyi yapanlar da var. Bunu iyi ayırt
etmek lazım. Gülengül Altınsay
mesela bu ikinci kategorideki ör-
nek. Yani bir erkekten hiç de aşa-
ğı kalmayan hatta çoğu kez çok
da analitik bakışla oyunu yorum-
luyorlar. Kadın bakış açısı kattık-
larını söylemek çok zor. Yani öyle
bir boyut yok ama bir kadın da
gayet iyi anlar futboldan. Tabii ka-
dın bakış açısı katanlar da var. Ba-
nu Yelkovan mesela onun örneği.
İki boyutta değerlendirmek lazım.
Ama kadın diye bir ayrım yapma-
mak gerekir. Çünkü bu cinsiyetçi
bir bakış açısı olur. Benim kadın
yazar olarak kastettiğim duygu-
sallıktan ziyade oyunun teknik,
taktik kısmının yanı sıra bunun
dışındakileri de görebilmesidir.
Ama futbol medyasındaki kadın-
ların hepsinin bunu örneklediğini
söylemek doğru olmaz.

� Kadınların futbol tekniğinden
anlamadığı yargısını nasıl değer-
lendiriyorsunuz?

İyi teknik, taktik analiz yapan-
lar bunun böyle olmadığını kanıt-
lıyorlar. Zaten hakikaten de bir
mantığı yok bunun. Sadece şun-
dan eksik kalabilecekleri düşünü-
lebilir, kendisi futbol oynanama-
mış bir insan olduğu için. Ama on-
dan da çok emin değilim. Kendisi
futbol oynanamamış birisinin da-
ha iyi süzebileceği, daha iyi yo-
rumlayabileceği durumlar olabilir
ama bu asla futbol oynamamış bi-
ri futbolu asla yorumlayamaz de-
nemez bence. Biliyorsunuz futbol-
cu olmayan teknik direktörler de
var. Asıl önemli olan şu: Spor ya-
zarlığının icabı futbolun içinden
gelmekten önce yazı yazmayı,
analiz yapmayı, haberciliği bil-

mek gerekir. Bence daha büyük
skandal yazı yazmayı bilmeyen,
kelime haznesi kıt insanların sa-
dece futbolun içinden geliyorlar
diye yorum yapması.

� Kadınların spor medyasında
kadın kimliklerini kaybettiklerini
düşünüyor musunuz?

Büyük ihtimalle böyle bir etkiye
maruz kalıyorlardır. Fakat görebil-
diğim kadarıyla da buna diren-
meye çalışıyorlar. Yani bir şekilde
kendi kimliklerini korumaya, o
havaya kapılmamaya “erkek Fat-
ma” moduna girmemeye çalışı-
yorlar gibi geliyor bana.

� Kadınların spor medyasında
dış görünüşlerine önem verildiği
için de var olduklarını düşünüyor
musunuz?

Bence bunu da gözetiyorlar, da-
ha çok dekoratif unsur gözüyle
görerek, ya da Lig TV’deki spiker-
leri düşündüğümüzde onların
böyle bir düşünceyle istihdam
edildiğini düşünüyorum. Ama bu
da o insanlara haksızlık etmemize
yol açmamalı. Çünkü bildiğim ka-
darıyla Burcu Esmersoy ciddi
spor kültürü olan birisi ve bilme-
diğimiz bu tip örnekler de olabilir.
Yani bu o insanların bu konuyla il-
gili hiçbir vasfının olmadığı anla-
mına gelmez. Ama medyada onla-
rın görülme ve kullanılma, istih-
dam edilme biçimlerinde böyle
bir durum var.

� Kadınların televizyonlardaki
spor programlarında dekoratif
amaçlı kullanılması ya da çok cid-
di olmayan spor programlarının
sunuculuğunu yapmasını nasıl
değerlendiriyorsunuz?

Bu konuda Lig TV’nin tutumu
tamamen dekoratif. Çok düzenli
izleyicisi değilim o programların
ama bir iki kez o kadınlardan biri-
nin mütevazi bir yorum yapmaya
yeltendiğini ama hiç dikkate alın-
madığına tanık olduğumu hatırlı-
yorum. Yani onlar hakikaten sade-
ce o gözle görüyorlar. Lig TV’de du-
rum bu şekilde yani kadın işte; er-
gen ya da orta yaş altı spor seyir-

cisine hitap ediyor. Zaten öyle bir
formatları olmadığını tahmin edi-
yorum. Yani kadınların da futbol
yorumu yapabileceği fikrine tama-
men kapalı bir düşüncedeler.

� İlerleyen yıllarda kadın ve erkek
ayrımının yapılmadığı bir spor
medyasına ulaşmak mümkün ola-
cak mı?

Şöyle söyleyeyim, 10 sene önce-
ye kıyasla bugün çok daha iyi du-
rumdayız. 10-15 sene önce hiçbir
kadın yazar, yorumcusu yoktu dü-
şünülemezdi. Bugün baktığımız
zaman birkaç kişi sayabiliyoruz.
Bunun çok muazzam bir değişime
de uğramasını bekleyemeyiz. Çün-
kü sonuçta gerçekten erkek ege-
men bir ortam, o kale kolay kolay
düşürülemez gibi. Çok yavaş ve
zorlu bir değişim olabilir. 10 sene
önceye kıyasla muazzam bir de-
ğişme var, olumlu görüyorum.
Ama mesela 10 sene sonra bugü-
ne kıyasla ne kadar büyük değişim
olacak hakikaten bekleyip bak-
mak lazım.

� Kamuoyunun spor medyasın-
daki kadınlara yaklaşımını nasıl
değerlendiriyorsunuz?

Kamuoyu çok da soğuk bakmı-
yor spor medyasındaki kadınlara.
Çevremde yaptığım gözlemlerde
kadın spor yorumcularını veya ya-
zarlarını beğeniyle ve ciddiye ala-
rak takip eden erkekler görebiliyo-

rum. Bu konuda kimse çok iddialı
bir şey söyleyemez benimki de bir
izlenim sadece ama olumsuz gö-
zükmüyor tablo. Bu biraz da kadı-
nın duruşuyla da ilgili bir durum.
Bir de; kelime haznesi kıt, Türk-
çe’yi çok parlak bir şekilde konu-
şamayan ve hep aynı klişeleri tek-
rarlayan sonuç olarak taraftarın
bakış açısına sahip kendi takımıy-
la böbürlenme formatı taşıyan yo-
rumcular da var. Yorumcuların,
yazarların birçoğu bu kişilerden
oluşuyor ve onlarla özdeşleşen,
onları isteyen seyirci profili için
kadın yorumcu olmaz yani. Ama
öyle olmayanlar için kadın yorum-
cu tam da efelenmeden, sükunet-
le, belirli bir rahatlıkla, mizahla
futbolseverlere yaklaşabilme ihti-
malini ifade ediyor.

� Sizce kadınlar maç anlatabilir
mi?

Çok şaşırtıcı olacaktır eminim.
Örneğin ben Alman spor program-
larını izliyorum orada az olmakla
birlikte yine de maç özeti yorumu
yapan kadınlar var. Anlatabilirler
yani bunda bir şey yok. Alışılma-
mış bir şey, herkese iğreti gelir
ama hiçbir alışkanlık değişmesey-
di de insanlık durduğu yerde du-
rurdu. Bence bir de spor ortamına
bakıldığında da aşılması gereken
bir şey de kadınlara kadın denme-
si, bayan değil. Kadınlardan kadın
olarak bahsedebilmeliyiz.

Burcu DURMUŞOĞLU
Tanıl Bora, spor medyasında kendine yer
bulmaya çalışan kadınlarla ilgili
görüşlerini Anadolu Haber’e anlattı:

“Kamuoyu çok da soğuk bakmıyor spor
medyasındaki kadınlara. Çevremde
yaptığım gözlemlerde kadın spor
yorumcularını veya yazarlarını
beğeniyle ve ciddiye alarak takip eden
erkekler görebiliyorum.”

� Endüstriyel Sanatlar Yüksekokulu,
14 Kasım Cuma günü “Görsel İletişim
Görsel İkna ve Ötesi: Tasarımla İlgili
Kavramlara Bir Bakış” konulu, endüs-
tri ürünleri tasarımcısı Hakan Gen-
col’un konuşmacı olarak katıldığı bir
konferans düzenledi.

Görsel iletişim ve tasarım konusun-
da algı, yaratıcılık, ikna, çerçeveleme
gibi bazı kavramları örneklerle açıkla-

yan Gencol, portfolyo
hazırlamanın püf
noktalarını anlattı.
Gencol, son olarak
iş yaşamına başlar-
ken yapılması ge-

reken önemli
noktalar hakkın-
da da öğrenci-
lere bilgi verdi.

Görsel
tasarımın
püf noktaları

� Eğitim Fakültesi ile Eskişehir Rotary
Kulübü tarafından yürütülen “Top-
lum Liderleri Geliyor” Ufuk Geliştirme
ve Liderlik Eğitimi program dizisi
kapsamındaki seminerler kapsamın-
da, 15 Kasım günü Eğitim Fakültesi
Salonu’nda düzenlenen seminerlere,
Devlet Tiyatroları Genel Sanat Yönet-
meni Murat Atak ve İletişim Bilimleri
Fakültesi öğretim üyesi Prof. Dr. Ali
Murat Vural konuşmacı olarak katıldı.

Seminerin sabah oturumunda
“Beden Dili ve Diksiyon” konulu bir

sunum yapan Murat
Atak, Türkçe kulla-
nımındaki yanlışlık-
ların düzelebilmesi
için bilinçli davra-

nan öğretmenlere
ihtiyaç oldu-

ğunu
söyle-

di. Atak, “Türkçemizin hiçbir sorunu
yok. Ancak Türkçeyi kullananlarda
bir sıkıntı var” dedi.

Öğleden sonra düzenlenen otu-
rumda konuşan Prof. Dr. Ali Murat
Vural ise mesleki etikte bireylerin bir
itibara sahip olmasının kendilerine
duyulan saygınlık ve güvenilirliği art-
tıracağını kaydetti. Prof. Dr. Vural,
“Çok okuyan toplumların tabii ki di-
ğer toplumlara göre hayata bakış açı-
larında, meslek yaşamlarında oku-
mayan toplumlara göre büyük farklı-
lıklar vardır. Okuyan toplumlarda li-

neer yani düzenli bir
bakış açısı vardır. İşte
bu düzenlilik insan-
ların mesleki ya-
şamlarında da on-
ları doğruya, dü-
zenliliğe götürür”

dedi.

Sorun
Türkçeyi
kullananlarda

Murat Atak

Prof. Dr. Ali Murat Vural

Hakan
Gencol

‘Futbola kadın gözüyle bakmak’



� Benim bu kulüpte üçüncü senem.
Buradan hayatımda bana yardımı
olacak pek çok faydalı bilgi öğren-
dim. Üç sene içerisinde kaya ve
yüksek irtifa tırmanışlarına katıl-
dım. Dağcılık pek çok insan tarafın-
dan tehlikeli bir spor olarak algıla-
nıyor. Pek tabii ki riskleri var ancak
ben diğer spor dallarına göre daha
güvenli olduğuna inanıyorum. Gü-

ven dikkat edilmesi gerekenler yapıldıktan, kurallara uyul-
duktan sonra sağlanıyor. Bu açıdan her spor dalının kendine
göre riskleri olduğunu ve kurallara uyulduğu sürece bir so-
run olmayacağını düşünüyorum.

� Bu kulübü seçmemdeki başlıca
neden etkinliklerin doğa ile iç içe
gerçekleştiriliyor olması ve genel
olarak doğaya gösterilen saygı. Ku-
lüpteki ilk senem. Yine de pek çok
farklı eğlenceli ve eğitici etkinliğe
katılma fırsatı buldum. İlk etkinliği-
miz olan Avlakkaya’da çıktığımız
Handan Tepe beni çok heyecanlan-

dırdı. İlk kez zirveye çıkmış oldum. Kısa ama heyecan verici
bir tırmanış oldu benim için. Kulübümüz ve eğitmenlerimiz
sayesinde hayallerimdeki zirveye ulaşacağıma inanıyorum.

� Doğa Sporları Kulübü’nü ar-
kadaşlarımdan etkilenerek
seçtiğimi söyleyebilirim. He-
nüz çok yeniyim ama bu kulü-
bün şimdiden bende bıraktığı
en göze çarpan etki yaşadığı-
mız yerin kıymetini anlamam
oldu. Bir an önce daha yüksek-
lere çıkmak istiyorum. Doğada
olmanın insanın çözüm üretme
yeteneğini geliştirdiğini düşünüyorum. Bu anlamda bu-
radan alacağım çok şey var. Kulüpteki arkadaşlarımız-
dan da her konuda gereken yardımı görüyoruz.

Esra Köziğ Fen Fakültesi

�Özgürlük hissi, sınırları zorlama
isteği, ekip çalışması beni doğa
sporlarına yönelten etkenlerden
sadece birkaçı. Doğa Sporları Ku-
lübü’nde ikinci senem. Bisiklet,
mağaracılık, yüksek irtifa ve kaya
tırmanışı bu kulüpte yaptığım
spor dalları. Bu sene mağara eki-
bindeyim. Benim gibi daha dene-

yimli olan arkadaşlarımla beraber yeni başlayan arkadaşları-
ma yatay mağara eğitimi veriyorum. Doğa Sporları Kulü-
bü’nün üniversitemizin en keyifli kulüplerinden biri olduğunu
düşünüyorum.

� Doğa Sporları Kulübü’ne
bir doğa aşığı olduğum için
katıldım. Doğada olmak bana
göre harika bir duygu. Kulübe
iki senedir üyeyim. Pek çok
etkinliğe katıldım. Kanyo-
ning, mağaracılık, kaya tırma-
nışı, yüksek irtifa ve bisiklet
sürme gibi faaliyetler gerçek-

leştiriyoruz. Bu faaliyetler esnasında pek çok şehir
görme fırsatı da yakaladım. Ancak en önemlisi burada
aile kabul ettiğim arkadaşlar kazandım. Bu kulüp bana
çok şey kazandırdı, herkese tavsiye ediyorum.

� Doğa Sporları Kulübü’ne beş sene-
dir üyeyim. Bu kulüpte beklediğimden
çok daha fazlasını buldum. Faaliyetler
kapsamında pek çok yeni yer görme
fırsatım oldu. Zaten doğa sporları bir
yerden sonra insanda tutku olmaya
başlıyor. Yaşam tarzınız haline geliyor.
Her ne kadar yüksek irtifa gibi spor
dalları bazılarına ürkütücü de gelse,
kurallara uyulduğunda İstanbul trafiğinden daha güvenli oldu-
ğunu söyleyebilirim. Katılmalarını herkese tavsiye edebileceğim,
keyifli bir yer Doğa Sporları Kulübü.

� Doğa Sporları Kulübü’ne dört
yıl önce üye oldum ve birçok tır-
manışa katıldım. Burada gerçek-
leştirdiğimiz faaliyetlerle doğa
sevgisini kazandım ve zoru ba-
şarmanın verdiği hazzı tattım.
Her bir faaliyetle buraya daha
çok bağlandım. Bu spor hayatı-
mın vazgeçilmez bir parçası ol-

maya başladı. Doğa Sporları Kulübü’nde öğrendiklerim at-
tığım her adımda kullandığım bir düşünme biçimini verdi
bana. Riskli gibi görünse de bu sporları herkese tavsiye
ediyorum.

� Kulübün üç yıldır üyesiyim. Bu
süreçiçerisindegerekliolaneğitim-
leri aldım ve çok sayıda yüksek irti-
fa tırmanışına katıldım. Kulübümü-
zün dağlarda gerçekleştirdiği faali-
yetlerde genelde dağda ihtiyacımız
olacak tüm malzemeleri en aza in-
direrek çantamıza koyarız. Tırman-
dığımız yerler genellikle yerleşim

yerlerinden uzak, sadece kendimizle baş başa kalabildiğimiz
yerlerdir. O ortamda her şeyi unutarak sadece tırmanışa odak-
lanırız. Ben bu muhteşem duyguyu vazgeçilmez buluyorum.

� Doğa Sporları Kulübü’nü ter-
cih etmemde arkadaşlarımın et-
kisi oldu. Ancak ilk yürüyüşü-
müz olan Tanışma Yürüyüşü’ne
gittiğim günden beri bu kulübe
katılmakla ne kadar doğru bir
karar verdiğimi düşünüyorum.
Üyeler arasındaki paylaşım ve
dayanışmadan çok etkilendim.
Doğa ile iç içe olmanın güzelliğini, zirvede olmanın keyfini
yaşadım. İnsan doğa yürüyüşü yaparken gerçekten de çok
rahatlıyor. Şu ana kadar sadece üç yürüyüşe katıldım an-
cak bu kadarı bile doğru yerde olduğumu anlamama yetti.

Emrah Gürol Turizm ve Otel İşletmeciliği

Gözde Pıçakçı Endüstriyel Sanatlar Yüksekokulu

Ceyhun Yetişkul Fen Fakültesi

Arno Taşçıoğlu Edebiyat Fakültesi

� Kulübün yeni üyelerinden bi-
riyim. Buraya kayıt olmamdaki
en büyük etken şu an burada
bulunmayan eski bir üyemizdir.
Onun burada gerçekleştirilen
faaliyetler hakkında anlattıkla-
rı, tüm o keyifli anıları beni ol-
dukça heyecanlandırdı. Ben de
hiç düşünmeden kaydımı yap-

tırdım. Biraz maceracı bir ruha sahip olan herkese tavsi-
ye ediyorum kulübümüzü.

Kazım Öztürk İktisadi ve İdari Bilimler Fakültesi

Yasemin Schohgarth Açıköğretim Fakültesi

� Doğa Sporları Kulübü’nün yeni
üyelerindenim. Kulüp bünyesinde
yapılan sporlara aşina olduğum
için bu kulübü seçtim. Hakkari’de
bulunduğum iki sene içerisinde
arkadaşlarımla yaptığım yürüyüş-
ler esnasında kayak sporuna me-
rak sardım ve kendimi bu konuda
oldukça geliştirdim. Burada kulüp
faaliyetleri dışında kayakla ilgilenen arkadaşlarımız var. İsa-
betli bir seçim yapmış olduğumu kulüp üyeleriyle birlikte ger-
çekleştirdiğimiz ilk yürüyüşte anladım. Doğa Sporları Kulübü
samimi arkadaşlıkların kurulabildiği ve ekip çalışmasının öğ-
renildiği bir yer oldu benim için.

Ezgi Ceylan Fen Fakültesi

Cem Kıyak Açıköğretim Fakültesi

� Kulübe yeni üye oldum. Spor
yaparak hafta sonlarımı daha
anlamlı bir hale getirmek ama-
cıyla katıldım. Doğa Sporları
Kulübü’nde hem adrenalini hem
de sporu bir arada bulabiliyor-
sunuz. Bisiklet turlarında bir
yandan eğlenirken diğer yan-
dan da sporumuzu yapıyoruz.
Burada yürüyüşlere devam etmeyi ve kamp eğitimi al-
mayı planlıyorum. Doğa Sporları Kulübü’nü bu etkinlik-
lerden keyif alacak herkese tavsiye ederim.

Cüneyt Özgür Mühendislik Mimarlık Fakültesi

Ahsen Nur Bingöl Mühendislik Mimarlık Fakültesi

� Çocukluk hayallerimi Anadolu
Üniversitesi bünyesinde gerçekleş-
tiriyorum, burası bana koca bir dün-
ya sundu. Bu kulüp sayesinde farklı
yörelerdeki dağlara tırmanma öz-
gürlüğünü yaşadık. Üyelerimiz kaya
tırmanışında ve yüksek irtifada hep
parmakla gösterilecek kadar başarı-
lı oldular. Benim hayalim “kar leo-
parı” unvanını almak. Kulüp bünye-

sinde İran Devament tırmanışıyla hayalime ilk adımımı attım.
Bana eğitimimi veren ve destek olan bu aileye ve bize destek
sağlayan üniversiteme teşekkür ediyorum.

Nesibe Yılmaz İletişim Bilimleri Fakültesi

Meryem Akan Açıköğretim Fakültesi

� Doğa Sporları Kulübü’nde üçün-
cü senem ve bu sene kulüp başkan-
lığına seçildim. Kulübümüz genel
olarak yüksek irtifa dağcılığı, kaya
tırmanışı, mağaracılık gibi faaliyet-
ler düzenliyor. Her sene Türkiye ge-
nelindeki üniversitelerin Doğa
Sporları Kulüpleriyle ortaklaşa ola-
rak Karakayalar’da kaya tırmanışı
şenliği düzenliyoruz. Ben daha çok yüksek irtifa dağcılığı ile
ilgileniyorum. Bu sayede ülkemizin doğal güzelliklerini de
görme fırsatı buluyorum.

Kamil Özkasap İktisadi ve İdari Bilimler Fakültesi

Doğa Sporları
Kulübü’nün size
katkıları neler?
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